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Kaupunginvaltuusto 29.01.2018 § 10

Valtuutettu Vilhelm Junnila luki ja jätti valtuuston kokouksessa seuraavan
vii den valtuutetun allekirjoittaman aloitekirjelmän:

"Naantalin Aurinkotien liikenneympyrään tuleva tai de han kin ta,
jota kansankielellä torsoksi kutsutaan, on kuuluisa jo en nen
kuin sitä on kukaan nähnytkään. Hankinnan hinta ja sii hen
johtanut prosessi on ymmärrettävästi herättänyt ar vos te lua.
Keskeisenä epäkohtana voimme lisäksi pitää sitä, ettei pai kal-
lis ta taideyhteisöä huomioitu lainkaan. Kulttuuria ja asu kas-
viih ty vyyt tä voitaisiin edistää myös yhteisöllisyyttä, kus tan nus-
te hok kuut ta ja taiteellista näkökulmaa arvostaen.

Suomessa on muutaman vuoden ajan järjestetty val ta kun nal-
li nen UPEA-taidefestivaali. Osallistumalla UPEA-tai de fes ti-
vaa liin Naantali saisi valtakunnallista näkyvyyttä, kult tuu ri ym-
pä ris töön sopivan taideteoksen ja torsoon johtanutta pro ses-
sia huomattavasti edullisemman hinnan. Muista kaupungeista
on jo saatu hyviä kokemuksia ja monet kunnat ovat ar vos ta-
neet suunnitelmallisuutta ja jatkuvuutta, jota konsepti tarjoaa.

UPEAn keskeisenä taidelajina UPEA16- ja UPEA17-ta pah tu-
mis sa oli kuvataide, joka UPEA18:n aikana laajenee ins tal laa-
tioi hin ja muihin teoslajeihin. Taidelajit tulevat vaih te le maan
muraaleista installaatioihin, valo- ja viherteoksiin sekä di gi taa-
li seen taiteeseen.

Naantalin pienvenesatamaan voisi taidefestivaalin yh tey des sä
toteuttaa vesiurkuteoksen, jota yksityinen taho on kau pun gil le
aiemmin esittänyt. Naantalin ranta tarvitsee ve to voi ma te ki jöi-
tä. Jos Naantali päättää hakea vuoden 2022 asun to mes su ja,
olisi messuvierailla suurempi insentiivi pysähtyä kau pun kiin,
jos osa messujen etäkohteista sijaitsisi keskustassa ja
ranta-alueella olisi muutakin tarjottavaa.

Kesäkaupunki-statukseen viitaten kuntalaiset ovat toivoneet
ai em piin Kultarannassa viihtyneisiin presidentteihin liittyviä
veis tok sia esimerkiksi Kirkkopuistoon. Myös korkeiden ra ken-
nus ten seiniin tulevat muraalit eli seinämaalaukset ovat har-



kit ta via suuntauksia. Ajankohdaksi on varmasti useampia
vaih to eh to ja, esimerkiksi musiikkijuhlien, Unikeonpäivän tai
Naan ta li-päi vän yhteyteen. Valoteokset sopivat myös syys-
kau den pimeyteen. Kustannuksiin voisi hakea niin kaupallista
kuin myös julkista tukea taideapurahoineen.

Viime vuonna 13 UPEAan osallistuneeseen kaupunkiin to teu-
tet tiin yhteensä 21 erilaista teosta. Tapahtumakonsepti vas taa
produktiosta, joten poliitikoista koostuvaa ohjausryhmää ei
tarvita. Taidehankinnoissa voisi muutenkin olla laajempaa
suun ni tel mal li suut ta ja jatkuvuutta. Paikallisille taiteilijoille tu-
lee antaa mahdollisuus osallistua ja esittää omia ideoitaan ja
nä ke myk si ään kesäkaupungin kehittämisestä.

Esitämme, että Naantali tutkii mahdollisuuksia osallistua
UPEA-tai de fes ti vaa liin lähivuosien aikana ja huomioi aloit-
tees sa esitetyt mahdollisuudet toteuttaa taidehankkeita ai em-
paa läpinäkyvämmin."

KAUPUNGINVALTUUSTO:

Valtuustoaloite merkittiin vastaanotetuksi.
Kaupunginhallitus 05.02.2018 § 47

KAUPUNGINJOHTAJA:

Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen kulttuuri- ja va-
paa-ai ka lau ta kun nal le valmisteltavaksi sekä mahdollisia toi-
men pi tei tä varten.

KAUPUNGINHALLITUS:

Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin.
Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta 12.11.2020 § 27

Museonjohtaja Anne Sjöström

Julkisen taiteen lisääminen Naantaliin on tarpeen ja monia luontevia
tilaisuuksia tähän on tulossa lähivuosina, kun mm. keskustaa rakennetaan
uusiksi ja Luonnonmaalle kasvaa asuntomessualue ja uusi perhetalo
ympäristöineen. Valotaidetta nähdään Lux Gratiae -tapahtumassa
lokakuun lopussa niinä vuosina, kun tapahtuman talous sen sallii. Jotta
julkinen taide on tasokasta ja kestää aikaa, on se syytä tehdä yhteistyössä
ammattilaisten kanssa. 

Tällä hetkellä osallistuminen Upeart-taidefestivaaliin on oiva tapa saada
kaupunkikuvaan uudenlaista taidetta. Vuosina 2016–2019 useissa
kaupungeissa yhtäaikaisesti järjestetty tapahtuma on tuottanut
korkeatasoista julkista taidetta ympäri maata. Upeart-organisaation
edustajien kanssa on keskusteltu ja taideteoksen toteuttaminen Naantaliin
sopisi hyvin mukaan heidän kokonaisuuteensa, mikäli näin halutaan.
Tällöin Upeartin konsultointi huolehtii suunnittelusta ja toteutuksesta
yhteistyössä kaupungin kanssa.



Kulttuuripalveluilla ei ole varattuna taidehankintoihin määrärahaa, joten
toteutukseen tarvitaan ylimääräinen taloudellinen panostus.  

MUSEONJOHTAJA:

Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta päättää lähettää edellä
olevan vastauksen valtuutettu Vilhelm Junnilan ym.
aloitteeseen.

KULTTUURI- JA VAPAA-AIKALAUTAKUNTA:

Museonjohtajan ehdotus hyväksyttiin.

Kaupunginhallitus 30.11.2020 § 376
KAUPUNGINJOHTAJA:

Kaupunginhallitus

- merkitsee kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunnan valtuutettu Vil-
helm Junnilan ym. aloitteeseen antaman selvityksen tie dok-
seen ja saattaa sen valtuuston tietoon

- ehdottaa valtuustolle, että valtuutettu Vilhelm Junnilan ym.
aloi te merkitään loppuun käsitellyksi.

KAUPUNGINHALLITUS:

Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin.
Kaupunginvaltuusto 07.12.2020 § 97

KAUPUNGINHALLITUS:

Kaupunginvaltuusto merkitsee kulttuuri- ja va paa-ai ka lau ta-
kun nan valtuutettu Vil helm Junnilan ym. aloitteeseen an ta-
man selvityksen tie dok seen.

Valtuutettu Vilhelm Junnilan ym. aloi te merkitään loppuun kä-
si tel lyk si.

KAUPUNGINVALTUUSTO:

Kaupunginhallituksen ehdotus hyväksyttiin.


